
Lekcia: Jób 2, 1-10                                        Kázeň: Mt 5, 1-12

Bratia a sestry,
prečítaným textom sa začína Ježišova tzv. Kázeň na hore. Takýto názov dostali

Ježišove príhovory k zástupom, ktoré sa nachádzajú v 5 až 7. kapitole. Dnes máme pred
sebou začiatok „Kázne na hore“ a ten tvoria blahoslavenstvá. 

V dnešnej dobe už slovo blahoslavený nepoužívame v bežnej reči a je skôr typické
pre reč biblie. Možno je to dobre, že je to výhradne biblické slovo. Blahoslavený totiž
znamená niečo ako keby sme hovorili - „tomu môžeme blahoželať; ten sa má.“ Avšak
takéto označenia používame vtedy, keď všetko vychádza. Hovoríme, že dobre sa má ten
človek,  ktorému  sa  darí.  Kto  by  však  chcel  byť  prenasledovaný,  hanobený  alebo
žalostiaci? V dnešnom texte sú okrem iného aj takíto blahoslavení. Čiže neide tu iba o
nejaké naše  prežívanie toho,  čo sa  deje,  ale ide tu  o niečo viac.  Ide o Hospodinovo
požehnanie. Pán Boh vie, prečo sa veci v našom živote dejú tak ako sa dejú. Môže si aj to
zlé použiť na dobré. Dnes sme počuli výraz blahoslavení až deväťkrát. Osemkrát v tretej
osobe mn. č. (tí sú blahoslavení...) a raz v druhej osobe mn. č. (vy ste blahoslavení....). Za
každým  blahoslavenstvom  nasleduje  zasľúbenie.  Pozrime  sa  postupne  na  jednotlivé
blahoslavenstvá.  

Blahoslavení  chudobní  v  duchu,  lebo  ich  je  kráľovstvo  nebeské.  To  súvisí  s
pokorou. Je rozdiel, keď niekto zhromažďuje bohatstvo pre vlastné blaho a keď je niekto
bohatý pre druhých. Je tiež rozdiel, keď je niekto bohatý v sebe a keď je niekto bohatý v
Božích očiach. Pred Bohom sme bohatí práve vtedy, keď si uvedomíme, že my sami sme
chudobní. Odpustenie hriechov sa nedá ničím zaplatiť. Neboli sme vykúpení striebrom
ani zlatom, ale predrahou krvou nášho Pána Ježiša Krista. Božie milosrdenstvo si za nič
nekúpime. Je zadarmo. Skutočne bohatý je ten, kto sa pred Bohom pokorí a vyznáva, že
je hriešny a u Boha hľadá vykúpenie a záchranu.

Blahoslavení  žalostiaci,  lebo  oni  potešenia  dôjdu.  Život  každého  z  nás  je  iný.
Niekto si počas svojho života zakúsi veľa utrpenia. Iný má zase život pokojnejší. Niekto
ďalší zase zažíva plno radosti. Tí, ktorí plačú budú raz prežívať pokoj. Biblický Jób prijal
z Božej ruky to, čo pre neho bolo dobré, ale aj to zlé. Rovnako apoštol Pavol v jednom
liste napísal, že mu bol do tela daný osteň. Nevieme, čo to bola za choroba, ale Pavla to
trápilo. Každý, koho utrpenie druhého nenecháva pasívnym, bude raz prežívať radosť. 

Blahoslavení  krotkí,  lebo oni  dedičmi zeme budú.  V inom preklade je  uvedené
tichý. V tomto blahoslavenstve sa akoby to budúce stalo prítomným. Kráľovstvo Božie je
už čiastočne medzi nami. Kto žije tak ako ho Pán Boh vedie,  už na tejto zemi smie
zakúsiť niečo z toho budúceho. Je to odpustenie a pokoj  pochádzajúci od Pána Boh.
Neznamená to však, že teraz nemáme voči ničomu protestovať a nepostaviť sa za svoje
práva. Apoštol Pavol bol po matke Žid a po otcovi Riman. Využíval všetky práva, ktoré
mu poskytovalo rímske právo, a neostal ticho, keď sa mu diala krivda, ale zároveň sa
dokázal  pokoriť  pred svojimi bratmi a sestrami.  Podobne máme konať aj  my. Máme
niesť bremená, ktoré nám boli uložené bez trpkosti a láskavo. 

Blahoslavení, ktorí lačnia a žíznia po spravodlivosti, lebo oni nasýtení budú. Božia
spravodlivosť  je  čosi  iné  ako  tá  naša  spravodlivosť.  Spravodlivosť  v  Biblii  je  úzko
prepojená s bezhriešnosťou.  V žalme sa dočítame, že niet spravodlivého ani jedného.
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Každý z nás je hriešny a od hriechu nás môže zachrániť iba Božia milosť. Každý, kto túži
po Božej spravodlivosti, každý kto hľadá Božiu vôľu a chce byť spravodlivý v Božích
očiach, kto očakáva na Hospodina, tak raz to očakávanie bude naplnené. 

Blahoslavení  milosrdní,  lebo  oni  dôjdu  milosrdenstva.  Milosrdenstvo  je
predovšetkým  atribútom  Boha,  ktorý  takéto  jednanie  vyžaduje  od  ľudí.  Môžeme
preukazovať druhým milosrdenstvo, pretože už vopred bolo voči nám preukázané, a to v
Ježišovi Kristovi. Nedá sa len tak jednoducho povedať, ako máme byť milosrdní, pretože
život prináša toľko rôznych situácií a v každej sa musíme rozhodnúť ako sa zachováme.
Pán Boh je  milosrdný,  a preto sa učme od Neho.  Prosme ho o to,  aby nás učil  byť
milosrdnými a aby nám dával múdrosť, aby sme mohli v ťažkých a vážnych situáciách
obstáť a urobiť to, čo je správne.

Blahoslavení  čistého srdca,  lebo oni  Boha uvidia.  Pred  Boha sa  môže postaviť
človek, ktorý má čisté srdce. Koľko zla môže byť v srdci človeka. Jediný, kto sa môže
postaviť  pred  Boha  je  Boží  Syn  Ježiš  Kristus,  ktorý  očisťuje  naše  srdcia.  Aj  našou
modlitbou môže byť modlitba kráľa Dávida, v ktorej okrem iného hovorí: „...srdce čisté
stvor mi ó Bože...“. 

Blahoslavení, ktorí tvoria pokoj, lebo synmi Božími oni budú sa menovať. Božím
synom a dcérou sa stáva každý, kto do tohoto sveta prináša pokoj. Pokoj nám priniesol
Ježiš Kristus, ktorý nás zmieril s Bohom. Často používame slovo pokoj v negatívnom
zmysle, keď hovoríme, aby nám druhí dali pokoj. Pokoj Boží je tiež viac ako taká naša
vnútorná pohoda. Pokoj nám dáva do sŕdc Pán Boh a my ho máme šíriť v tomto tak často
nepokojnom svete. 

Blahoslavení  prenasledovaní  pre  spravodlivosť,  lebo ich  je  kráľovstvo nebeské.
Zase  tu  zaznieva  slovo  spravodlivosť,  tak  ako  v  štvrtom blahoslavenstve.  V 1.  liste
Petrovom je napísané: „Ale čože je to za sláva, keď vás bijú preto, že hrešíte? Keď však
dobre robíte, a predsa vytrváte v utrpení, to je milé Bohu, “ (2, 20) Veď sa aj hovorí: Za
dobrotu  na  žobrotu.  Tí  však,  ktorí  sú  prenasledovaní  pre  spravodlivosť,  sú  dedičmi
kráľovstva nebeského. 

Blahoslavení  je  každý,  komu  sa  deje  všetko  zlé  pre  Ježiša.  Pozor,  nie  je
blahoslavený ten, komu sa deje zlé, pretože my si vieme narobiť problémy aj sami, ale
ten, komu sa to deje kvôli tomu, že vyznáva vieru v Ježiša Krista. V súčasnej dobe v
našej krajine nie sú kresťania prenasledovaní. Neznamená to však, že nám to uľahčuje
svedčiť o Kristovi. Je ťažké odolávať pokušeniam a pevne sa držať Božieho slova. Napr.
neporušiť zákon, aj keď by sa o tom nikto nedozvedel alebo neopisovať na písomke, aj
keď sa učiteľ nepozerá. Pán Boh je pri všetkom, čo robíme. Raz Pán Boh všetko posúdi.
Blahoslavený je ten, kto pre vieru v Boha rôzne trpí alebo si niečo odopiera. Nakoniec
zistíme, že Pán Boh nám dával len to dobré. Teraz nám ostáva iba spoľahnúť sa na Boha
a vložiť sa do jeho rúk. Amen.
Vypočujme si slová vyslania ako sú napísané v Liste Filipským v 4.k.: 
Radujte  sa  v  Pánovi  vždy!  Opakujem:  radujte  sa!  Vaša  dobrotivosť  nech  je  známa
všetkým  ľuďom.  Pán  blízko!  O  nič  nebuďte  ustarostení,  ale  vo  všetkom  s  vďakou
predkladajte Bohu svoje žiadosti vo všetkých svojich modlitbách a prosbách. 
Milosť nášho Pána Ježiša Krista, láska Božia a účastenstvo Ducha Svätého so všetkými
vami. Amen.
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